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a impozita sau a nu impozita 
it-iștii, ori Pnl versus usr

Preşedintele Comisiei pentru tehnologia
informaţiei şi comunicaţiilor din Camera Deputaţilor,
deputatul USR Cătălin Drulă, el însuși de profesie
inginer software, a catalogat drept o “imensă
prostie” eventuala eliminare a facilităţilor fiscale
pentru IT-işti, motivând că demersul ar avea efecte
economice negative.

“Eliminarea facilităţilor fiscale pentru IT-işti ar fi
o imensă prostie cu efect economic net negativ:

1. Ar muta în buzunarul statului nişte bani care
altfel rămân în economia privată. IT-iştii cheltuiesc
acei bani (pe care i-ar lua statul) pe servicii şi bunuri
susţinând alte industrii. Statul pe de altă parte face
ce-aţi văzut în reportajele Recorder despre PNDL.

2. Ar lovi în competitivitatea unei industrii unde
costul principal este cel cu forţa de muncă. Asta
înseamnă mai puţine centre de dezvoltare deschise
în România, relocări, locuri de muncă lipsă.

3. Ar însemna mai multă emigrare decât acum
(“brain drain”). Locurile de muncă din Vest devin şi
mai atractive prin comparaţie.

Efectul net ar fi mai puţini bani pentru bugetul
de stat (deci exact invers decât cel urmărit) şi mai
puţini bani în economia privată.

De ce am vrea să luăm tesla şi să ne lovim în
felul ăsta?”, a scris, pe Facebook, deputatul USR
Cătălin Drulă.

Reacţia vine după ce preşedintele PNL,
Ludovic Orban, a declarat, sâmbătă, la Mediaş, că
nu i se pare normal ca cei care lucrează în IT să fie
scutiţi de plata impozitului pe venit. „Orice venit
trebuie impozitat. Nu poţi să creezi facilităţi fiscale
care îmbracă forma unor privilegii”, a spus Orban.

„Mie nu mi se pare normal ca IT-iştii să fie
scutiţi de plata impozitului pe venit. IT-iştii câştigă
cel mai bine în România. A fost o perioadă în care
să stimulezi, ca oamenii să se ducă spre zona de IT,
acuma nu mi se pare normal, vă spun sincer. De
ce? Păi un angajat dintr-o forjă sau un şofer de TIR
care muncesc în condiţii extrem de grele trebuie să
plătească impozit pe venit şi altul care încasează
venituri semnificative şi altul care încasează venituri
dintr-o muncă mai mult intelectuală, mentală fără
discuţie, de ce să nu plătească impozit?
Neutralitatea fiscală e un principiu fundamental.
Orice venit trebuie impozitat”, a spus Orban. Potrivit
acestuia, nu pot fi create „facilităţi fiscale care
îmbracă forma unor privilegii”.

Ex foto: Președintele PNL, Ludovic Orban:
„Mie nu mi se pare normal ca IT-iştii să fie scutiţi de
plata impozitului pe venit. IT-iştii câştigă cel mai
bine în România“

Pe scurt. Piaţa Palatului Culturii din iaşi

Papa Francisc, printre români:
“Aici, împreună cu voi, se simte

căldura de a fi în familie”

Traian Băsescu a reuşit să intre, cu
partiduleţul său, PMP, în Parlamentul
European, asigurându-şi, astfel, un mandat
de eurodeputat pentru următorii cinci ani,
potrivit jurnalulnational.ro. O eventuală
începere a urmăririi penale împotriva sa,
pentru fals în declaraţiile în care a
consemnat că nu a fost colaborator al
Securităţii, s-ar putea lovi de imunitatea
conferită de această funcţie. Iar fapta se va
prescrie cu puţin timp înainte ca acest
mandat să se finalizeze. În timp ce Băsescu
se pregăteşte să plece la Bruxelles, nepotul
său, Dragoş, condamnat, anul trecut, la 3 ani
de puşcărie pentru trafic de influenţă, vrea
să se libereze condiţionat, cu 8 luni înainte
de termen.

Consiliul Naţional pentru Studierea
Arhivelor Securităţii (CNSAS) a înaintat, cu o
întârziere de aproape trei săptămâni, către
Curtea de Apel Bucureşti solicitarea
constatării calităţii de lucrător sau de
colaborator al Securităţii a lui Traian
Băsescu, după ce au apărut date noi din
care rezultă că acesta a fost informator al

poliţiei politice, sub numele de cod “Petrov”.
Cauza a fost înregistrată, pe 29 mai, pe rolul
Secţiei de Contencios Administrativ şi Fiscal,
până în prezent nefiindu-i alocat un prim
termen de judecată.

În cazul în care Curtea de Apel
Bucureşti va constata că Băsescu a fost
colaborator al Securităţii, atunci hotărârea
prin care această calitate îi va fi atribuită
fostului preşedinte va rămâne definitivă doar
după o cale de atac pe care o va exercita la
Înalta Curte. Chiar şi cu un verdict final de
turnător, cariera politică la Bruxelles nu va fi
afectată. În schimb, împotriva sa, Parchetul
este obligat să se autosesizeze pentru
săvârşirea infracţiunii de fals în declaraţiile
pe care Băsescu le-a completat, pe proprie
răspundere, în care a afirmat că nu a
colaborat cu Securitatea.

n Ca şi sCăPat de
răsPunderea Penală n Băsescu a
completat astfel de documente în calităţile
sale succesive de candidat la alegerile
prezidenţiale, din anul 2004, respectiv 2009,
dar şi în calitatea de candidat, la sfârşitul

anului 2016, pentru Senatul României, şi, în
luna aprilie a acestui an, când a candidat pe
lista PMP pentru alegerile europarlamentare
din 26 mai.

Odată preluat mandatul de eurodeputat,
Traian Băsescu intră sub imunitatea
prevăzută de articolul 9 din Protocolul 7 al
Tratatului UE, care prevede că deputaţii
Parlamentului European beneficiază de
aceeaşi imunitate ca şi parlamentarii aleşi în
statul membru de unde provin, iar pe
teritoriul altui stat membru au imunitate faţă
de procedurile judiciare. Această imunitate
poate fi ridicată doar de Plenul Parlamentului
European, prin vot. Însă nu este obligatoriu
să fie ridicată.

Astfel, infracţiunea de fals în înscrisuri,
prevăzută de art. 292 Cod Penal, se
pedepseşte cu închisoarea de la 3 luni, la
doi ani, sau cu amendă, iar termenul de
prescripţie pentru aceste limite de pedeapsă
se împlineşte în 5 ani. Pentru declaraţiile
date în 2004 şi 2009, termenul de prescripţie
s-a împlinit, deja, în 2009 şi 2014. Pentru
declaraţia consemnată în 2016, termenl de

prescripţie se va împlini în anul 2021, iar,
pentru cea din primăvara acestui an, acest
termen se epuizează în anul 2024, adică cu
doar câteva săptămâni înainte ca Băsescu
să-şi finalizeze mandatul de eurodeputat.

n dragoş BăsesCu vrea în
liBertate n Dacă Traian Băsescu vrea la
Bruxelles, nepotul său, Dragoş, condamnat
la 3 ani închisoare cu executare pentru trafic
de influenţă, vrea în libertate. Fiul lui Mircea
Băsescu a depus, pe 16 mai, la Judecătoria
Bistriţa, o cerere de liberare condiţionată.
Termenul de judecată a fost stabilit pentru
data de 10 iunie. Conform Codului Penal, o
cerere de liberare condiţionată poate fi
admisă după ce deţinutul a ispăşit minimum
două treimi din pedeapsă, ceea ce, în cazul
de faţă, înseamnă 24 de luni. Dragoş
Băsescu a fost încarcerat în data de 5
februarie 2018, iar liberarea condiţonată
poate interveni în 5 februarie 2020. Iată,
însă, că nepotul lui Băsescu speră să
părăsească penitenciarul chiar cu 8 luni
înainte de acest termen, arată aceeaşi
sursă.

Papa Francisc a
afirmat sâmbătă, la
întâlnirea mariană cu

tinerii şi familiile desfăşurată în
Piaţa Palatului Culturii din Iaşi,
că simte alături de cei prezenţi
“căldura de a fi în familie”. “Aici,
împreună cu voi, se simte
căldura de a fi în familie,
înconjuraţi de cei mici şi de cei
mari.(...) România este ‘grădina
Maicii Domnului’ şi în această
întâlnire am putut să-mi dau
seama de aceasta, pentru că ea
este o Mamă care cultivă visurile
fiilor, care le păzeşte speranţele,
care aduce bucuria în casă. Este
o Mamă duioasă şi concretă,
care are grijă de noi. Voi sunteţi
comunitatea vie şi înfloritoare, plină de
speranţă, pe care o putem oferi Mamei. Ei
să-i consacrăm viitorul tinerilor, al familiilor
şi al Bisericii. (...) Astăzi, pe aceste
meleaguri, este ziua copilului. Să-i salutăm
cu aplauze puternice! Aş vrea ca primul
lucru pe care-l facem să fie acela de a ne
ruga pentru ei: să-i cerem Preacuratei să-i
protejeze cu mantia sa. Isus i-a pus în
mijlocul apostolilor săi; şi noi vrem să-i
punem în mijloc şi să reafirmăm angajarea
noastră de a-i iubi cu aceeaşi iubire cu
care i-a iubit Domnul, angajându-ne să le
dăruim dreptul la viitor”, a spus Papa
Francisc.

Suveranul Pontif a menţionat că, pe
măsură ce tinerii cresc, nu trebuie să uite
lucrurile frumoase şi preţioase pe care le-
au învăţat în familie. “Este dificil să
mergem împreună, nu-i aşa? Este un dar
pe care trebuie să-l cerem, o lucrare
artizanală pe care suntem chemaţi să o
săvârşim şi un dar frumos, totodată, pe
care trebuie să-l transmitem. Dar de unde
să începem? Aş vrea să fur din nou
cuvintele acestor bunici: Elisabeta şi Ioan.
Este frumos să se vadă cum iubirea prinde
rădăcini cu devotament şi angajare, muncă
şi rugăciune. Iubirea a prins rădăcini în voi

şi a dat roade. Aşa cum spune profetul
Ioel, când tinerii şi bătrânii se întâlnesc,
bunicilor nu le mai este teamă să viseze.
(...) Pe măsură ce creşti - în toate
privinţele: că devii puternic, mare, că îţi faci
chiar un nume - să nu uiţi lucrurile
frumoase şi preţioase pe care le-ai învăţat
în familie. Aceasta este înţelepciunea pe
care o dobândeşti cu trecerea anilor: odată
ce creşti, să nu uiţi de mama ta şi de
bunica ta şi de acea credinţă simplă şi
robustă care le caracteriza şi le dădea
putere şi perseverenţă pentru a merge mai
departe, fără a se descuraja”, a spus Papa.

Acesta a adăugat că, în mod sigur,
credinţa “nu este cotată la bursă”, nu se
vinde şi poate părea că “nu foloseşte la
nimic”. “Însă credinţa este un dar care
menţine vie o certitudine profundă şi
frumoasă: apartenenţa noastră în calitate
de fii, şi de fii iubiţi de Dumnezeu.
Dumnezeu ne iubeşte cu iubire de Tată.
Fiecare viaţă, fiecare dintre noi îi aparţine.
Este o apartenenţă ca fii, dar şi ca nepoţi,
ca soţi, ca bunici, ca prieteni, ca vecini; o
apartenenţă în calitate de fraţi. Cel rău
divizează, dispersează, separă şi creează
discordie, seamănă neîncredere. Vrea să
trăim ‘distanţi’ de ceilalţi şi de noi înşine.
Duhul Sfânt, dimpotrivă, ne aminteşte că

nu suntem fiinţe anonime,
abstracte, fiinţe fără chip, fără
istorie, fără identitate. Nu
suntem fiinţe goale şi nici
superficiale. Există o reţea
spirituală foarte puternică care
ne uneşte, ne ‘conectează’, ne
susţine şi care este mai
puternică decât orice alt tip de
conexiune. Sunt rădăcinile
noastre: conştiinţa că aparţinem
unii altora, că viaţa fiecăruia este
ancorată în viaţa celorlalţi”, a
afirmat Suveranul Pontif.

Suveranul Pontif a adăugat
că viaţa începe să se stingă,
inima noastră încetează să mai
bată şi se usucă atunci când nu

va mai fi cărare de la vecin la
vecin, căci fără iubire şi fără Dumnezeu
omul nu mai poate trăi pe pământ. “Din
această capitală istorică şi culturală a Ţării
se pleca împreună - în Evul Mediu - ca
pelerini, pe Calea Transilvaniei, spre
Santiago de Compostela. Astăzi aici trăiesc
mulţi studenţi din diferite părţi ale lumii. Îmi
amintesc de o întâlnire virtuală, pe care am
avut-o în martie cu Scholas Occurentes, în
care îmi spuneau că acest oraş, anul
acesta, este capitala naţională a tineretului.
Două elemente foarte bune: un oraş care,
din punct de vedere istoric, ştie să se
deschidă şi să înceapă noi procese; un
oraş care ştie să găzduiască tineri proveniţi
din diferite părţi ale lumii, aşa cum este
acum. Două caracteristici care ne amintesc
de potenţialul pe care îl aveţi şi de marea
misiune pe care o puteţi desfăşura: să
deschideţi drumuri pentru a merge
împreună şi pentru a duce mai departe
acel vis care este profeţia: fără iubire şi
fără Dumnezeu nici un om nu poate trăi pe
pământ. De aici, astăzi, pot să mai
pornească alte noi drumuri de viitor spre
Europa şi spre multe alte locuri din lume.
Pelerini ai secolului XXI, capabili de o nouă
imaginaţie a legăturilor care ne unesc”, a
mai spus Papa Francisc.

Pregătiri pentru Bruxelles

Băsescu a reuşit să împingă PMP-ul în PE! 
Scapă de potenţialele urmăriri penale?


